
Krajský informačný deň v Nitre
Štyri dni po uskutočnení informačného dňa pre poľnohospodárov bývalého východoslovenského kraja
sa 7. marca konal informačný deň v Nitre, ktorého sa zúčastnili poľnohospodári tentokrát z bývalého
západoslovenského kraja.
 

 
V úvode vystúpil predseda SPPK Milan Semančík a charakterizoval oblasť západného Slovenska
z poľnohospodárskeho hľadiska. Všetky kraje svojím poľnohospodárskym zameraním vytvárajú
významný prínos pre slovenské poľnohospodárstvo.
 
„V Trnavskom a Nitrianskom kraji sa chová viac ako polovica celkového stavu ošípaných chovaných
na Slovensku. Z celkového počtu oviec sa chová osmina v týchto štyroch samosprávnych krajoch a
štvrtina kôz. Vďaka Vám, ktorí hospodárite na území bývalého západoslovenského kraja, sa ešte stále
chová viac ako 183 tis. kusov hovädzieho dobytka, čo je 40 % celkové počtu hovädzieho dobytka na
Slovensku. Z hľadiska osiatej plochy je najvýznamnejším krajom Nitriansky kraj, ktorého výmera
hustosiatych obilnín je najväčšia na Slovensku, a to viac ako 182 tis. ha, čo je takmer tretina
celoslovenskej výmery hustosiatych obilnín na Slovensku. V týchto krajoch sú významné
pestovateľské výmery pšenice a jačmeňa. Výmera kukurice na zrno v uvedených krajoch tvorí až dve
tretiny celoslovenskej výmery, teda 130 tis. ha zo 184 tis. ha kukurice na zrno,“ priblížil vyše 400
zúčastneným poľnohospodárom predseda SPPK M. Semančík.
 



 
Kým v roku 1989 pracovalo v poľnohospodárskej prvovýrobe /a pridruženej výrobe/ 360tisíc ľudí,
dnes prvovýroba zamestnáva už len 55tisíc pracovníkov. „Pýtam sa, kde zmizli všetci ľudia, ktorí
obhospodarovali našu krajinu? Sme chlebové odvetvie a živíme národ a toto si musí národ aj
uvedomiť, uviedla v úvode ministerka pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Gabriela Matečná.“
Prítomným poľnohospodárom priblížila najnovšie a zároveň aj prioritné aktivity, na ktorých
ministerstvo v tomto roku pracuje – či už je to legislatívna úprava ochrany pôdy a jej nákup, plány na
vytvorenie rizikového fondu, príprava Národného katalógu potravín či aktivity ohľadom dvojitej
kvality potravín, ktoré podporila na ostatnom zasadaní už aj Rada ministrov poľnohospodárstva.
„Potravina je, bola a vždy bude strategickou surovinou a preto aj všetky naše aktivity budú smerovať
k tomu, aby sme zvýšili 40% podiel slovenských potravín v obchodoch,“ dodal ministerka.
 



 
Generálny riaditeľ Pôdohospodárskej platobnej agentúry Juraj Kožuch v úvode svojej prezentácie
priblížil výšku alokovaných súm pre opatrenia v rámci Programu rozvoja vidieka. Napr. opatrenie
4.1. má alokovaných 159 650 000 eur /153 zmlúv/, opatrenie 4.2. má alokovaných 191 550 000 eur
/374 zmlúv/. Veľkú časť svojej prezentácie venoval aplikácii GSAA a práci s ňou. „Aktuálne sa pracuje
na príprave údajov pre kampaň 2017. PPA v spolupráci s MPRV SR pracuje na analýze aplikácie.
Odporúčame žiadateľom overiť si pred začiatkom kampane, či majú vytvorený účet, pridelené
prístupové práva, platnosť hesla... Treba si aktivovať elektronickú schránku na www.slovensko.sk,
ktorá bude slúžiť na  komunikáciu s PPA,“ uviedol J. Kožuch.
 
Generálny riaditeľ Sekcie rozvoja vidieka a priamych platieb MPRV SR Jaroslav Gudába informoval
o výzvach pre rok 2017. Projektové opatrenia PRV majú v rozpočte vyčlenených takmer 2,1 mld. eur
/zdroje EK + SR/. V roku 2017 sa otvárajú aj výzvy na Operačný program rybného hospodárstva.
 
O neprojektových opatreniach hovoril Rudolf Trebatický, riaditeľ Odboru environmentálnych činností
MPRV SR. V rámci Programu rozvoja vidieka sú na neprojektové opatrenia vyčlenené prostriedky
v hodnote viac ako 838 mil. eur pre obdobie 2014-2020 /ANC platby – viac ako 482 mil. eur/.
Novinkou pre tento rok je v rámci chovov oviec podpora chovu zošľachtenej valašky a cigáje.
Rozširuje sa aj podpora sadov s nižším počtom stromov na hektár.
 

http://www.slovensko.sk/


 
V rámci diskusie sa poľnohospodári zaujímali aj o výzvy na závlahy. Podľa informácií PPA bude táto
téma aktuálna na začiatku budúceho roka, keďže sa najskôr musia dokončiť výzvy, ktoré súvisia
s konkurencie schopnosťou v rámci opatrenia 4.1. 
 
Vinohradníkov zase zaujímala otázka odškodnenia za minuloročné mrazy. Gabriela Matečná uviedla,
že snahou bude odškodniť čo najviac žiadateľov, ktorí majú oprávnené škody už od jedného hektára.
 
Tretí informačný deň pre poľnohospodárov sa uskutoční 9. marca v Banskej Bystrici pre
poľnohospodárov pôsobiacich na strednom Slovensku.
 
 


